

**ARTICLE 15
DISPUTE SETTLEMENT**

1. The *ASEAN Protocol on Enhanced Dispute Settlement Mechanism* signed on 29 November 2004 in Vientiane, Lao PDR, or its successor, shall apply to the settlement of disputes concerning the interpretation or implementation of this Agreement.
2. Paragraph 1 shall not apply to Article 6 (Cooperation).

**ARTICLE 16
INSTITUTIONAL ARRANGEMENTS**

1. The ASEAN Senior Economic Officials Meeting (SEOM) shall oversee the implementation of this Agreement. SEOM shall task the ASEAN Coordinating Committee on Electronic Commerce (ACCEC) to coordinate, monitor and review the implementation of this Agreement in collaboration with other ASEAN sectoral bodies, with the support of the ASEAN Secretariat.
2. SEOM shall regularly update the ASEAN Economic Ministers Meeting on the status of implementation of this Agreement based on the status reports submitted by ACCEC.

**ARTICLE 17
REVIEW**

Member States shall undertake a joint review² of this Agreement no later than three years from the date of entry into force of this Agreement and every three years thereafter, unless otherwise agreed by Member States. Such review shall include considering the need for additional commitments under this Agreement.

² This review shall include, but not be limited to, paragraphs 4 and 6 of Article 7 (Facilitating Cross-Border E-Commerce), as mutually agreed by Member States.

第15条 争端解决

1. 2004年11月29日在老挝人民民主共和国万象签署的《东盟加强争端解决机制议定书》或其后续文件，应适用于本协定解释或执行过程中产生的争端解决。
2. 第1款不适用于第6条（合作）。

第16条 机构安排

1. 东盟高级经济官员会议（SEOM）应监督本协定的实施。SEOM应责成东盟电子商务协调委员会（ACCEC）在东盟秘书处的支持下，与其他东盟行业机构协作，协调、监督和审查本协定的实施情况。
2. SEOM应根据ACCEC提交的实施情况报告，定期向东盟经济部长会议汇报本协定的实施进展。

第17条 审议

成员国应在本协定生效之日起不迟于三年内，并在此后每三年进行一次联合审议²，除非成员国另有约定。此类审议应包括考虑本协定下是否需要额外承诺。

² 该审议应包括但不限于第7条（促进跨境电子商务）第4款和第6款，具体由成员国共同商定。